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Jaká byla? Podle počtu účastníků se dá říct,

že skvělá. O naši pouť má veřejnost obrovský
zájem. Ta letošní probíhala ve dnech 14. a 15.
srpna.

Kolotoče, což je nedílná součást pouti, přije-
ly již o týden dřív a dokonce se o týden déle
zdržely. Děti si je opravdu užily.

Pro dospělé tu bylo zase připraveno množ-
ství stánků s různými lákadly, kolem kterých
nebylo možné projít a něco si nekoupit. Největ-
ší zájem byl asi o výrobky lidových řemesel,
které byly umístěny před obecním úřadem. Na-
bízeny zde byly výrobky z pravé ovčí vlny, ob-
rázky malované na skle, hračky ze dřeva, bati-
kované věci, medovina, kresby na hedvábí,
proutěné košíky atd., prostě pro každého něco.

Pravidelně pouť provází bezpočet akcí, bez
nichž by pouť nebyla poutí. Například atrak-

PŘIJELA POUŤ

tivní fotbalové utkání se sloso-
vatelnými vstupenkami, které
proběhlo na hřišti FC Kvasi-
ce. Na sokolské zahradě ná-
vštěvníkům pouti tradičně zpří-
jemňovala odpoledne krojova-
ná hudba Vlčnovjanka, která
hrála od 14 hod. do 19 hodin.
Škoda jen, že pořadatelé ne-
zajistili více míst k sezení.

Jak pravil lidový vypravěč,
který vyplňoval posluchačům
přestávky mezi písničkami:
„Máte to tam nahoře (a uká-
zal směrem k nebi) dobré, pro-
tože Vám na pouť vždycky sví-
tí sluníčko“. Pravdu měl jen
částečně, protože v sobotu nás
počasí trošku pozlobilo, přepr-
chávalo. Zato neděle, ta nám
opravdu, a to se netýká jenom
počasí, vyšla.

A co pro mnohé z nás pouť
představuje? Je to pro nás pří-
ležitost k setkání s přáteli, zná-
mými a příbuznými, které jsme
mnohdy i léta neviděli. Pouť je
pro nás ale také připomínkou
toho, že se blíží konec prázd-
nin a začne nový školní rok. A
proto přejeme všem dětem
šťastné vykročení.      Redakce

Vážení spoluobčané,
redakce Kvasických novin Vás žádá

 o spolupráci při spoluvytváření aktuálních zpráv
z dění v naší obci.

Stali jste se svědky něčeho závažného,
důležitého nebo zajímavého?

Informujte nás na tel. čísle 573 358 485, p. Nelešovská
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Rada obce se usnesla na svých pravidelných jednáních mimo jiné na těchto
bodech:

217/ Rada obce schvaluje výsledky inventur hotovostí a cenin za I. čtvrtletí
2004 v zařízení Obce Kvasice a OÚ Kvasice.
218/ Rada obce doporučuje ZO schválit provedení přestavby a nástavby
zařízení Obce Kvasice v užívání Mysliveckého sdružení Kvasice ve Vila
parku.
220/ Rada obce doporučuje ZO schválit stavební úpravy na ZŠ Kvasice
v rozsahu projektu.
223/ Rada obce schvaluje finanční příspěvek ve výši 2.000,- Kč pro Klub
„Radost“, Školní 4, Prostějov.
225/ Rada obce schvaluje dodavatele Zemstav Morava, s.r.o., Kaplanova
2937, Kroměříž na dodávku stavebních prací na opravu místních komuni-
kací chodníku v ulici Dolní.
230/ Rada obce pověřuje starostu podpisem smlouvy na provedení stavby
„Rekonstrukce ZŠ Kvasice“ s firmou VW WACHAL a.s., Tylova 220/17,
Kroměříž a Obcí Kvasice.
231/ Rada obce pověřuje starostu obce Kvasice podepsáním mandátní
smlouvy na výkon inž. činnosti investorské v průběhu realizace díla a výko-
nu stavebního a techn. dozoru na akci “Rekonstrukce ZŠ Kvasice“ mezi
REALKA-Rubíček s.r.o., Masarykovo nám. 9, Kroměříž a Obcí Kvasice.
233/Rada obce doporučuje schválit závěrečný účet a vzít na vědomí proto-
kol o výsledku hospodaření Obce Kvasice za rok 2003, který je bez výhrad.
234/ Rada obce vzala na vědomí zprávu finančního výboru a souhlasí
s návrhem výboru pro ZO o konečném hodnocení MŠ a ZŠ Kvasice.
235/ Rada obce bere na vědomí zprávu finančního výboru a souhlasí
s návrhem odpisů na ZŠ Kvasice.
237/ Rada obce pověřuje starostu obce odepsáním společnosti GZ-
Sand,s.r.o. Těžba a zpracování štěrkopísku, Masarykovo nám. 207, Napa-
jedla, ve věci štěrkoviště na Amerikách s tím, že v ÚP Kvasice je ložisko
schváleno v ZO Kvasice dne 21.září 2000 us. č. 90.
239/ Rada obce doporučuje ZO schválit dlouhodobý pronájem pozemků
parc. č. 144/1 a 144/2 v k. ú. Kvasice (Sokolská zahrada) TJ Sokol Kvasice
s předkupním právem.
246/ Rada obce pověřuje starostu obce odepsáním zástupci občanů pode-
psaných na petici o inž. sítích na Novém Dvoře p. Pavlíně Zapletalové,
Nový Dvůr 335, Kvasice. V odpovědi budou uvedeny možnosti provedení
nových inž. sítí.
250/ Rada obce souhlasí se zakoupením scanneru a pověřuje Ing. Ševčíka
s jeho výběrem.
257/ Rada obce pověřuje starostu podepsáním „Dodatku č. 1 ke smlouvě o
spolupráci při tvorbě, aktualizaci a správě digitální technické mapy obce“
mezi Zlínským krajem a Obcí Kvasice, na úhradě ročního finančního pří-
spěvku za správu DTM ZK za období jednoho roku podle počtu obyvatel,
a to za jednoho 2,10 bez DPH.
260/ Rada obce schvaluje uvolnit 50.000,- Kč z odd. 6409 rezerva na opra-
vu el. rozvaděče, měření a kabelové přípojky v areálu ve Vila parku
k vybudovanému zařízení na budově mysliveckého zařízení ve vlastnictví
Obce Kvasice.
261/ Rada obce doporučuje ZO nesouhlasit se změnou ÚP Kvasice schvá-
leného usnesením č. 90 zastupitelstvem obce ze dne 21. 9. 2000. Tento
nesouhlas zaslat Krajskému úřadu Zlínského kraje.
262/ Rada obce souhlasí se sepsáním smlouvy na hostování zábavného
lunaparku p. Ladislava Kiliána ml., Mikuláškovo nám. 2, 625 00 Brno –
Bohunice při „Kvasické pouti“ v letech 2005 až 2008 za dohodnutých pod-
mínek na umístění atrakcí, ubytovacích maringotek a tažných vozidel za
předem stanovenou cenu 50.000,- Kč uhrazenou v daném roce, a to nej-
později do 31. května.

Na území České republiky proběhly ve dnech 11. a 12. června 2004 volby
do Evropského parlamentu. Zde jsou výsledky těchto voleb v naší obci:

Počet osob zapsaných do výpisu ze seznamu voličů celkem: 1822
Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky: 506
Počet odevzdaných úředních obálek: 506
Počet platných hlasů ve volebním okrsku celkem: 505

Pořadí prvních čtyř stran, které získaly nejvíce hlasů

Občanská demokratická strana: 119
Komunistická strana Čech a Moravy: 118
Česká strana sociálně demokratická: 51
Nezávislí: 51

VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU

70/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.
71/ ZO schvaluje usnesení rady obce pověřením finančního a kontrolního výboru
provedením kontroly finančního hospodaření v ZŠ Kvasice a MŠ Kvasice.
72/ ZO schvaluje hospodářské výsledky za rok 2003 u příspěvkových organizací
ZŠ a MŠ Kvasice. Neschvaluje pro MŠ Kvasice převod 40.000,- Kč do fondu od-
měn, ale celý hosp. výsledek u MŠ převést do rezervního fondu.
73/ ZO schvaluje změny rozpočtu:
- z pol. 4122 -186.000,- Kč na 3111 pol. 5331 +73.000,- Kč, na 3113 pol. 5331
- 259.000,- Kč,
- z pol. 4121 -4.400,- Kč na pol.1211 +4.400,- Kč a z odd. § 6409 pol.5909
- 500,- Kč na 6409 pol.5229 +500,- Kč,
- z odd. § 6171 5171 -100.000,- Kč, z odd. § 6409 5909 -100.000,- Kč na odd.
§ 3392 5139 +200.000,- Kč,
- z odd. § 6409 5909 -50.000,- Kč na odd. § 3399 6323 +50.000,- Kč,
- z pol. 4213 -526.000,- Kč a z odd.§ 6409 5909 – 526.000,- Kč.
74/ ZO schvaluje hospodaření za rok 2003 a bere na vědomí zprávu o výsledku
hospodaření kontrolního orgánu (audit § 43 zák. o obcích).
75/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemků parc. č. 1461/10 v k. ú. Kvasice,  ul.
Horní, parc. č. 1467/9, 1461/15, 1461/16, 1461/17, 1461/18, 1467/8, 1473/4 v k. ú.
Kvasice na nám. A. Dohnala, parc. č. 118/1 v k. ú. Kvasice v ulici Husova a parc.
č. 1463/14 v k. ú. Kvasice ul. Kroměřížská ve vlastnictví Zlínského kraje na Obec
Kvasice.
76/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemků parc. č. 247/1 a 253 v k. ú. Kvasice
ve Vila parku z vlastnictví Zlínského kraje na Obec Kvasice.
77/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 1467/10 v k. ú. Kvasice
nám. A. Dohnala z vlastnictví Římskokatolické farnosti Kvasice na Obec Kvasice.
78/ ZO schvaluje provedení přestavby a nástavby zařízení Obce Kvasice v užívání
Mysliveckého sdružení Kvasice ve Vila parku a uvolnění finančních prostředků ve
výši 500.000,- Kč v průběhu let 2004 – 2008.
79/ ZO schvaluje odprodej pozemku a budovy ve Starém Dvoře ve výši 65% z
odhadní ceny, která činí 338.843,- Kč manželům Šafaříkovým, Dvůr 491, Kvasice.
80/ ZO schvaluje odkup pozemků na výstavbu místní komunikace v lokalitě Kra-
jina II. od vlastníků pozemků za cenu 25,- Kč/m2 a bezúplatný převod pozemku
parc. č. 1882/27 v k. ú. Kvasice z Pozemkového fondu ČR na Obec Kvasice a
bezúplatný převod pozemku parc. č. 1882/1 v k. ú. Kvasice z Úřadu pro zastupo-
vání státu na Obec Kvasice.
81/ ZO schvaluje mandátní smlouvu na technickou pomoc pro vyhlášení veřejné
soutěže na zhotovitele díla „Rekonstrukce Základní školy Kvasice“ mezi REAL-
KA-Rubíček s.r.o. a Obcí Kvasice za sjednanou cenu 19.800,- Kč bez DPH.
82/ ZO schvaluje Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo mezi CAD PROJEKT PLUS,
s.r.o., Riegrova 2, Prostějov a Obcí Kvasice.
83/ ZO schvaluje usnesení Rady obce Kvasice č. 198, 230 a 231 smlouvy o prove-
dení stavby a podepsáním mandátních smluv.
84/ ZO schvaluje Vyhlášku č. 1/2004 včetně příloh, kterou se stanoví příspěvek na
částečnou úhradu neinvestičních nákladů mateřské školy, školní družiny a škol-
ních klubů.
85/ ZO schvaluje měsíční odměny neuvolněným členům zastupitelstva podle naří-
zení vlády č. 337/2004Sb. ze dne 28. 5. 2004 ve smyslu zákona č. 128/2000 Sb.
poprvé za měsíc leden 2004 podle přílohy 1 při počtu obyvatel 2 282 k 1. 1. 2004:

pro místostarostu podle sl. 7 a 9 přílohy,
pro členy rady podle sl. 10 a 14 přílohy,
pro předsedy výborů a komisí podle sl. 11 a 14 přílohy,
pro členy výborů a komisí podle sl. 12 a 14 přílohy.

86/ ZO schvaluje vyplacení mimořádné pololetní odměny ve výši jedné desetiny
další odměny neuvolněným členům zastupitelstva podle nařízení vlády č. 337/
2004 Sb., čl. II, odst. 3.
87/ ZO schvaluje vyplacení mimořádné odměny členům výborů a komisí ve výši
100,- Kč a předsedům komise pro obč. záležitosti a komise sociální ve výši 200,-
Kč, kteří nejsou členy zastupitelstva podle zákona č. 128/2000 Sb. ve znění poz-
dějších předpisů § 84, odst. 2, písm. y).
88/ ZO schvaluje uhradit náklady na vypořádání vztahů s právem hospodaření, a
to odkupem práv z Jižní vodárenské zpět na Obec Kvasice ve věci akcií u Vak Zlín
a.s.
89/ ZO schvaluje vyvěšení záměru na dlouhodobý pronájem pozemku parc. č.
144/1 a 144/2 v k. ú. Kvasice (Sokolská zahrada) pro sportovní využití.
90/ ZO schvaluje delegování starosty p. Zdeňka Kohouta a místostarosty p. Libuši
Staňkovou na valné hromady VaK Kroměříž a.s. a VaK Zlín a.s. v roce 2004 –
2006, tj. do konce volebního období.
91/ ZO schvaluje delegování starosty p. Zdeňka Kohouta a místostarosty p. Libuši
Staňkovou na valné hromady svazku obcí Mikroregionu JIŽNÍ HANÁ v roce 2004
– 2006 tj. do konce volebního období.
92/ ZO schvaluje odpisový plán ZŠ Kvasice.
93/ ZO pověřuje radu obce provádět úpravy rozpočtu 2004.

Kvasice dne 24. června 2004                                   Zdeněk Kohout, starosta obce
Libuše Staňková, místostarosta

U s n e s e n í
z 8. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,

konané dne 24. června 2004
v 17.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice
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Krátké zprávy z Obce Kvasice

Otázky pro zastupitele
Pan Vladimír Potočný a pan Zdeněk Zapletal, oba zastupitelé obce,

odpovídali na otázky redakce Kvasických novin.

Z této fotografie je jasné, že stávající počet kontejnerů v obci nestačí. Obec
vážně zvažuje jejich umístění vícekrát do roka, čímž se samozřejmě zvýší
poplatek za komunální odpad.

Rekonstrukce chodníku v Dolní ulici.

Obec odeslala žádost o dotaci na výstavbu nové autobusové zastáv-
ky do Parlamentu ČR. Jediné, co s určitostí víme, je to, že dotaci
z Evropských fondů na autob. zastávku v letošním roce nedostaneme.
Žádost byla zamítnuta a my musíme své záměry s opravou náměstí A.
Dohnala a vybudováním nové autob. zastávky přehodnotit. Evropské
fondy se zabývají projekty s podstatně vyšším finančním krytím. Fir-
ma, která nám zajišťuje získání dotace, bude muset najít jiné zdroje.
Jedna možnost je ta, že se spojí více projektů z republiky dohromady a
přidělená dotace se pak přerozdělí na konkrétní projekty.

Na rekonstrukci základní školy a budovy Obecního úřadu byla za-
slána žádost o dotaci na Ministerstvo financí. Jsme zařazeni do priorit
a může se stát, že ještě v tomto roce dostaneme část dotace. V tom
případě by se ihned začalo s pracemi na základní škole.

Z Ministerstva životního prostředí byla již vyplacena dotace na čis-
tičku odpadních vod. Obec obdržela částku 1.300.070 Kč. Dotace byla
krácena o částku 566.000 Kč a to z důvodu prodloužení zkušebního
provozu.

Na opravu chodníků v Dolní ulici bylo vypsáno výběrové řízení.
Opravu prováděla firma Zemstav Morava z Kroměříže, která se již osvěd-
čila při opravě komunikace v ulici Mariánov. Zakázka zněla na kom-
pletní práci spojenou s opravou jednoho chodníku v Dolní ulici, opra-
vení obecních vozovek v ulici Krajina, Včelín a Parková. Celá zakázka
je v hodnotě 1.300.000 Kč, z níž oprava chodníku v Dolní ulici přesáh-
la částku 720.000 Kč a práce mají být skončeny do konce měsíce října.

1. Podporuje obec podle Vás dostatečně (nejen finančně) různé spolky a
sportovní kluby?

V. P. Z mých zkušeností vím, že se obec vždy snažila v rámci svých
možností vyhovět všem spolkům, i když to není vždy lehké.

Z. Z. Osobně si myslím, že ano. Stávající spektrum spolků i sportov-
ních klubů s registrací je finančně podporováno z rozpočtu obce. No-
vým aktivitám vznikajícím v obci jistě nebude bráněno.

2. Jaký je Váš názor na sportovní vyžití mládeže v naší obci?

V. P. V naší obci jsou různé sportovní aktivity, ať je to kopaná, házená
či rozvíjející se klub hokejbalu atd., ale zájem mládeže se rok od roku
zmenšuje. Nevím, zda je to školou, že na ně klade větší nároky nebo
finanční stránka rodičů.

Z. Z. Tato záležitost má dvě strany, nabídku a poptávku. Na straně jed-
né máme v Kvasicích fotbalisty, hokejbalisty, házenkářky, aerobik pro
dívky, hasičský sport, na straně druhé zájem mladých se v těchto aktivi-
tách realizovat. Další možností je hřiště pro veřejnost. Jak jsem si všiml,
děti s oblibou hřiště navštěvují a hrají fotbálek, nohejbal, jezdí na oválu
běžecké dráhy.

3. Na jiné stránce tohoto čísla Kvasických novin se zabýváme tématem
dětského hřiště v obci. Zajímal by nás Váš pohled na tuto záležitost. Mají
nebo nemají si kde kvasické děti hrát?

V. P. S dětskými hřišti jsou stále problémy, aby si děti měly kde hrát při
dodržení bezpečnosti. V Kvasicích jsou momentálně dvě možnosti vyu-
žití dětských hřišť – ve školním areálu, které není vždy přístupné a ve
sportovním areálu – fotbalovém hřišti, kde jsou nově vybudované pro
menší děti houpačky, prolézačky a kolotoč. Vím, že to není mnoho, a
myslím si, že i tímto problémem by se měla obec v budoucnu zabývat.

Z. Z. Pokud vím, lokality pro možnou výstavbu dětského hřiště jsou
vytipovány. Hřiště by měla být dvě, jedno pro mladší děti a druhé větší
hřiště s prolézačkami.

4. Na který problém podle Vás by měla radnice nejdříve zaměřit svoji po-
zornost?

V. P. Podle mého názoru by se měla radnice co nejdříve zaměřit na
připojení odpadů z domácností do kanalizace, aby byla konečně využi-
ta čistička odpadních vod a mohla jet naplno. Mnoho obyvatel nemá
zájem o zapojení, vím, že někde jsou problémy, ale vše se dá nějak řešit.

Z. Z. Dokončení projektových prací týkajících se úprav a oprav našeho
náměstí.

V dnešní době je třeba neustále získávat nové a nové informace. Jedním ze
zdrojů se může stát také internet. Místní knihovna na náměstí Antoše Do-
hnala má internet k dispozici a je přístupný široké veřejnosti. Jedinou pod-
mínkou zůstává stát se čtenářem knihovny. Dospělí platí zápisné na celý
rok 30,- Kč a děti 15,- Kč. Poplatek za využití internetu činí pro dospělé
1,-Kč za minutu, děti do 15 let zaplatí 0,50 Kč/minutu. Návštěvníkům je
k dispozici též barevná tiskárna.

Ceník za použití tiskárny:
1 strana A4 text…………………. 1,50 Kč
1 strana A4 obrázek……………… 4,- Kč
1 strana A4 text + obrázek ………3,- Kč

Každý uživatel internetu se musí seznámit s provozním řádem interneto-
vých stanic a podepsat prohlášení a současně nahlásit rok narození. Pak
si už může prohlížet rozmanité internetové stránky.
Tak neváhejte a přijďte do knihovny.                    Rita Králíková, knihovna

KAM NA INTERNET?
DO KNIHOVNY!
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Dne 19. 8. 2004 v 16.30
hod. byl hasičům hlášen po-
žár stohu v obci Nová Dědi-
na. Na místo byla povolána
jednotka Sboru dobrovolných
hasičů z obce Nová Dědina,
kterou posílila další jednotka
Sboru dobrovolných hasičů
z Kvasic. Po příjezdu na mís-
to bylo zjištěno, že došlo k
požáru zbytku starého stohu
slámy v areálu místního země-
dělského družstva. Šetřením
bylo zjištěno, že se jednalo o
nenahlášené pálení slámy a
způsobená škoda nebyla pro
potřeby hasičů vyčíslena. Zá-
sah se obešel bez přítomnos-
ti jednotek profesionálních
hasičů.

kpt. Bc. Ivo Mitáček
tiskový mluvčí

HZS Zlínského kraje

Požár stohu
v obci

Nová Dědina

Požár pole u Kvasic.

Dne 9. 8. 2004 v 19.53 hod.
byl hlášen požár pole u Kva-
sic, směrem na Střížovice.

Na místo okamžitě vyjela
jednotka profesionálních ha-
sičů z Kroměříže, kterou po-
sílily jednotky Sboru dobro-
volných hasičů obce Kvasice
a Kroměříž. Po příjezdu na
místo bylo zjištěno, že došlo
k požáru na poli posečeného
obilí u obce Kvasice. Požár
zasáhl plochu o rozměrech
100x200 m. Hasičům se po-
dařilo společným zásahem
uchránit asi jednu čtvrtinu str-
niště a zabránit dalšímu roz-
šíření požáru. Způsobená ško-
da nebyla pro potřeby hasičů
vyčíslena a případem se zabý-
vá vyšetřovatel hasičů z Kro-
měříže. Na místě byla přítom-
na hlídka Policie ČR.

kpt. Bc. Ivo Mitáček
TM HZS Zlínského kraje

Požár pole
u Kvasic

Dne 6. 8. 2004 ve 22.50 hod. byla hlídka Obvodního oddělení Poli-
cie ČR Otrokovice vyslána mezi obec Tlumačov a Kvasice, kde mělo
docházet k ničení dopravních patníků. Po příjezdu hlídky na místo,
70m za cedulí konec okresu Zlín, ve směru na Kvasice, spatřila hlídka
mladíka, který ničí plastový dopravní patník. S ním byly ještě dvě oso-
by. Hlídka provedla ztotožnění všech osob a šetřením na místě bylo
zjištěno, že došlo k poškození 18 kusů patníků s předběžnou škodou ve
výši 4.000 Kč. Vzhledem k tomu, že mladíci nar. 1985, 1985, 1983 byli
přistiženi při spáchání přestupku proti majetku a byla důvodná obava,
že ve svém protiprávním jednání budou pokračovat, byli zajištěni a es-
kortování na Obvodní oddělení Policie Otrokovice. Po provedení neod-
kladných úkonů byli propuštěni a věc byla dne 10. 8. 2004 dle místní
příslušnosti postoupena na Obvodní oddělení Policie ČR Kroměříž k
dalšímu šetření.                     por. BC. Lucie Javoříková, TM PČR OR Zlín

Poškození dopravních patníků

Pojem, který v poslední době
slýcháme poměrně často. Setká-
váme se s ním nejen na strán-
kách novin a v televizi, ale hlav-
ně všude kolem nás. Má mnoho
podob, určitě nemusíme podrob-
něji popisovat, co vše se ničí a
znehodnocuje. Komu ale vadí ne-
dávno umístněné tabulky infor-
mující na místo, kde se setkává-
me s památnými stromy? Je ve-
lice ušlechtilé, že se najdou lidé,
kteří se snaží a usilují o obnovu
parku. Vše vypadá velmi slibně
a snad se konečně dočkáme zase
krásného prostředí v centru naší
obce. S obnovou parku nastáva-
jí i nové problémy, jedním z nich
je právě vandalismus. Dočkají se
stromy svého zaslouženého
věku, lavečky a jiná zařízení
v parku svého účelu? Vše začí-
ná u maličkostí, a tak sprej růz-

Vandalismus

né barvy v rukou těch, kteří si
neváží zřejmě ničeho, je docela
nebezpečná zbraň proti našim
hodnotám. Stále ještě existují
zákonné prostředky, jak takové-
mu jednání zabránit, proto Vás
chceme oslovit prostřednictvím
našich novin, abyste byli více vší-
maví a v případě zjištění podob-
ných činů využili bezplatné lin-
ky policie. I toto je jedna z cest,
jak zabránit dalšímu ničení a po-
škozování věcí, které slouží nám
všem.                               Redakce
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Výsledky

MUŽI ŽENY

1. Kvasice „A“ 29,63 s 1. Kostelany 36,66 s
2. Kvasice „B“ 29,78 s 2. Bařice 36,78 s
3. Bělov 31,22 s 3. Kvasice 45,41 s
4. Nová Dědina 33,66 s 4. Karolín 48,84 s
5. Bařice 35,16 s 5. Sulimov 54,00 s
6. Karolín 37,41 s
7. Sulimov 50,09 s
8. Kostelany  60,63 s

Soutěž požárního útoku
O pohár starosty obce

V sobotu 7. srpna 2004 se v soutěži požárního útoku snažilo
získat co nejkratší čas a tím nejlepší umístění celkem osm spor-
tovních družstev mužů a pět družstev žen dobrovolných hasičů
okolních obcí okrsku Kvasice.

Opožděný průběh žňových prací byl příčinou neúčasti
třech sborů. Za SDH Kvasice soutěžilo neúplné družstvo
žen za pomoci náhradnice a přes technické potíže je třetí
místo velkým úspěchem. V soutěži mužů získalo 1. místo
družstvo SDH Kvasice „A“- starší a 2. místo „B“ – mladší
s minimálním rozdílem výsledného času 0,15 sec.

Poháry předával soutěžícím osobně starosta obce pan
Kohout, jenž byl s výsledkem očividně spokojen.

Poděkování patří také všem organizátorům, kteří se při-
činili o hladký průběh a materiální zabezpečení soutěže.

Jiří Šťastný
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KAPITOLY Z NAŠÍ HISTORIEKAPITOLY Z NAŠÍ HISTORIEKAPITOLY Z NAŠÍ HISTORIEKAPITOLY Z NAŠÍ HISTORIEKAPITOLY Z NAŠÍ HISTORIE

Po smrti Arnošta Kužela se
stává na krátký čas majitelem
Kvasic Boček Hynek z Kunštá-
tu a  Polné, který si vzal za
manželku Apolonu z Kvasic
dceru Arnošta Kužela. Boček
Hynek pocházel ze starého,
slavného českého rodu z
něhož pocházel i slavný král
Jiří z Poděbrad. Ve znaku měli
páni z Kunštátu štít stříbrné
barvy, v jehož horní polovině
jsou tři černé pruhy. Po tříle-
tém sporu s rodinnými přísluš-
níky ohledně dědictví, které
mu za svého života Arnošt
Kužel odkázal, přenechává
v roce 1511 panství kvasické i
s hradem Albrechtu ze Štern-
berka a na Holešově.

Tím se do Kvasic dostává
další známý šlechtický rod,
který měl ve svém rodovém
znaku osmicípou zlatou hvěz-
du /Stern – hvězda/, odtud
jméno Šternberkové. Morav-
ská větev Šternberků, která
začíná Matoušem ze Šternber-
ka a Lukova, kterému v roce
1368 Milota z Kvasic odevzdá-
vá pod ochranu své děti, trva-
la téměř půl třetího století.
Rod pánů ze Šternberka je je-
den z nejstarších šlechtických
rodů v Čechách a na Moravě
a již ve 12. století se jejich pře-
dek jmenuje Diviš.

Albrecht měl za manželku
Annu z Boskovic, spolu pak

Boček Hynek z Kunštátu
a páni ze Šternberka

měli dva syny, Jana staršího,
Jana mladšího, a dvě dcery,
Kateřinu, Magdalenu. Kon-
cem roku 1520 Albrecht ze-
mřel a celé panství přechází na
jeho syny - Jana staršího a
Jana mladšího, oba pak celé
jmění užívali společně až do
roku 1522. Od roku 1522 do
roku 1536 pak majetek kvasic-
kého panství užívá pouze Jan
starší ze Šternberka. Ten měl
za první manželku Markétu z
Vlašimě, měli spolu dvě dce-
ry, Jitku a Kateřinu, jeho dru-
hou manželkou byla Eliška
Holická, se kterou měl syna
Albrechta. Jan starší se stal na
nějaký čas hejtmanem mar-
krabství moravského a v roce
1527 dokonce nejvyšším su-
dím markrabství. V roce 1536
mezi 10. listopadem a 8. pro-
sincem Jan starší zemřel. Jeli-
kož v té době měl jeho syn Al-
brecht pouze dva roky, tak kva-
sické panství přechází na jeho
bratra Jana mladšího, kterému
bylo odkázáno ještě za života
Jana staršího. Následujícího
roku byl Jan mladší pověřen
zemským hejtmanem, aby kva-
sické panství spravoval po
dobu, než syn Jana staršího Al-
brecht bude plnoletý. Během

té doby nesměl z majetku nic
prodat, utrácet ani nijak naklá-
dat s majetkem, aby Albrecht,
v té době dvouletý, nepřišel k
žádné újmě. S tím ale Jan
mladší nesouhlasil a správa o
majetek kvasického panství
přešla pod zemské hejtmany.
Začátkem roku 1545 prodal
zemský hejtman Václav z Lu-
danic panství kvasické i statek
tlumacký svému bratrovi Janu
Rokytnému z Ludanic. V té
době se uvádí ve smlouvě, že
kvasické panství mělo zámek,
městečko, kostel a vesnice
Trávník, Střížovice , Bělov, půl
vsi Těšnovic a Kotojed, vesni-
ce pusté Ohníšťky, Kladeruby,
Sulimov, Novou Ves, Oujezd-
sko, u městečka Tlumačova
pak pusté vsi Hoštínek, Olšov-
sko. Prodejem se stává majite-
lem kvasického panství další
ze známých šlechtických
rodů, páni z Ludanic. Sirotek
Albrecht ze Šternberka v roce
1553 dosáhl plnoletosti, pro-
to páni soudci rozhodli, aby
hejtman Václav z Ludanic mu
postoupil statek Kvasice, na
který má právo. Albrecht do-
stává za statek náhradou pe-
níze a za ty pro něho kupuje
Půta z Ludanic, statek Liten-

čice, které ale dlouho neužíval,
protože již 8. listopadu 1555
zemřel. Jelikož Albrecht ne-
měl žádné své potomky, sou-
dili se jeho bratranci Jindřich
a Ladslav ze Šternberka a Ho-
lešova /synové Jana mladšího
ze Šternberka/ s Albrechtovou
sestrou Kateřinou o statek Li-
tenčice, spor vyhrála Kateřina.

Páni ze Šternberka byli ma-
jiteli kvasického panství 33 let.

Albrecht od roku 1511 do
roku 1520, jeho synové Jan st.
a Jan ml. nedílně od 1521 do
1522, Jan starší sám od dub-
na 1522 do 1536 a jeho syn
Albrecht pod poručnictvím
zemských hejtmanů od 1536
do 1544.

V době, kdy ve Kvasicích
byli páni ze Šternberka, byl je-
jich kvasickým sídlem velmi
dobře opevněný hrad s paláci
o dvou nadzemních podla-
žích, obrannou věží, vodními
příkopy a souvisejícími forti-
fikacemi. O větší přestavbě již
existujícího hradu by nasvěd-
čovala i kamenná deska s er-
bem Šternberků, která je dnes
druhotně umístěna v hlavním
průjezdu zámku. Zřejmě se
jedná o erb Jana staršího, kte-
rý měl za manželku Markétu
z Vlašimě, jejíž erb je také
umístěn v průjezdu.

Petr Klapil
Rekonstrukce Kvasického hradu z 16. století za majitelů pánů ze Šternber-
ka.

Erb pánů z Kunštátu.
Erb pánů ze Šternberka.
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Životní osudy

Jako příklad mohu uvést kvasickou rodačku, která bydlí nedaleko
Mnichova, a jak sama říká, Kvasice nepřestane mít nikdy ráda a
pokud jí to zdraví dovolí, vždy ráda přijede do svého rodiště. Řeč je
o Evě Hönigschmid, rozené Proskowetzové, která své dětství a mlá-
dí prožila ve Kvasicích. Vzpomíná na různé věci a vždy se ráda pro-
chází po parku, kde vzhlíží do korun starých stromů. V loňském
roce si při jedné návštěvě posteskla, že jí v parku chybí liliovník
tulipánokvětý, který patřil mezi dominanty parku. Dodnes ho může-
me vidět například v nedaleké Podzámecké zahradě v Kroměříži.
Paní Eva, jak jí lidé říkají, se rozhodla, že zakoupí sazenice liliovní-
ku, aby se zase po letech vrátil do kvasického parku, ke kterému
neodmyslitelně patří. Po dohodě s panem Ing. Brázdilem a staros-
tou obce panem Kohoutem došlo k zakoupení dvou sazenic.

Při letošní návštěvě paní Evy ve Kvasicích byly přítomny i naše
noviny a tak jsme byli svědky nejen shlédnutí nových sazenic liliov-
níku, ale také pěkného a vřelého rozhovoru paní Evy se starostou
obce panem Kohoutem o budoucím osudu našeho parku. Zakoupe-
né stromky budou na podzim spolu s dalšími stromy vysazeny na
základě vypracovaného návrhu celkového řešení parku v původním
anglickém stylu.                                                                 Redakce

Liliovník se opět vrátí do parku
V poslední době je velmi aktuální záležitost týkající se záchrany kvasického parku. Obec se snaží v této záchraně, nebo spíš obnově, o navrácení
parku co možná nejvíc do původní podoby a uvítá pomoc z řad občanů.

Narodil se 8. dubna 1811 v Kostela-
nech v rodině panského myslivce, kte-
rý sloužil kvasické vrchnosti. Do školy
musel malý Jan chodit do nedaleké
Lubné, a protože byl velice snaživý a
pilný žák, tak ho jeho otec poslal stu-
dovat do Piaristického gymnázia v Kro-
měříži. Po předčasné otcově smrti se
v patnácti letech musel vrátit domů a
zaujmout jeho místo. V roce 1837 byl
jmenován revírníkem na Nové Dědině
a staral se pak až do své smrti o lesy na
Kvasicku. V této službě také přišel o své
oko, když při honu byl postřelen zblou-
dilým brokem jednoho nešikovného
střelce.

Již od dětství tíhl k přírodě, jeho lás-
kou se pak stalo včelaření, se kterým
začal už ve svých 19 letech právě ve
Kvasicích, v té době se včely ještě pěs-
tovaly ve špalkách. Byl jedním z prv-
ních členů Včelařského spolku pro
Moravu a Slezsko se sídlem v Brně a
měl na starosti kroměřížský obvod.
Jeho přínos ve včelaření byl veliký, již
v roce 1836 začal zhotovovat úly s
loučkami, a to dvojího druhu. Jeho úly
se staly vzorem pro návrh Moravské-
ho spolkového stojanu, který si zacho-
val i původní Wundrovy míry. Se se-
strojováním úlů souvisel i jeho druhý
vynález, kterým bylo razidlo na vytla-
čování základů včelích plástů do vos-
ku na loučkách. Tento vynález byl vy-
staven v roce 1850 na včelařské výsta-
vě v Brně, za své zásluhy pak Wunder
v roce 1862 obdržel stříbrnou a zlatou
medaili Moravské hospodářské společ-
nosti.

Kromě včelaření se také věnoval pěs-
tování a výsadbě ovocných stromů a
ovocnářství podporoval i v Hospodář-
ské jednotě záhlinicko – kvasické, ve
které byl od roku 1861 členem. Oblast
kolem Wundrova domova, Nová Dědi-

Jan Wunder

Je mnoho těch, kteří pomalu upadají v zapomnění, svědectvím o jejich životě nám mnohdy zůstávají už jen pomníčky s vytesanými nápisy na
hřbitovech. Mým cílem je oživit osudy právě takových lidí a připomenout jejich úsilí a snahu podílet se nějakým způsobem na osudu našeho
městečka. Jedním takovým byl právě Jan Wunder, který se přímo ve Kvasicích nenarodil, ale udělal pro ně za svého života mnoho.

na, Bělov, Sulimov, Vrbka a Kvasice, se
stala natolik proslulá pěstováním hru-
šek, jabloní a zvláště třešní, že
se v poslední třetině 19.
století expedovaly do
Vídně a staly se
v ý z n a m n ý m
ekonomic -
kým příno-
sem kra-
je. Na
Nové
D ě -
d i -

n ě
zalo-
ž i l
o v o c -
nářskou
školku, ve
které pěsto-
val nejlepší kra-
jové odrůdy. Byl
také propagátorem
pokusů o zavedení výroby
hedvábí na Hané cestou pěstová-
ní bource morušového, což bylo v té
době bráno jako vážný pokus o netra-

diční ekonomický rozvoj Hané. Při
svých aktivitách nezapomínal na své

povolání, v lesích kvasického
panství zavedl racionální

těžbu rozdělením ce-
lého polesí na od-

dělení, která se
udržela do-

dnes. Za-
čal vysa-

z o v a t
strom-
k y
d o

řád-
k ů

sklá -
d a j í -

cích se
ze strom-

ků různých
dřevin, tomuto

způsobu se stále
říká Wundrovy řádky.

Jeho přičiněním byla vy-
budována nová silnice z Kvasic na

Novou Dědinu a dále do lesa až na Kos-
telany pro snadnější odvoz lesní těžby.

Jan Wunder, lesník a vynálezce, kon-
čí svou životní pouť na Nové Dědině, kde
20. června 1889 umírá. Připomínkou
jeho významného života je zajímavý ná-
hrobek na kvasickém hřbitově, který
upoutá krásnou umělecky zpracovanou
deskou psanou v němčině. Překlad tex-
tu z této desky zní:

Zde moje děti
Emille Maria a Poertholde
pod náhrobkem leží vaše
předčasně zesnulá matka

Antonie Wunder, mladá revírní,
zde pochována,

rozená Koldinsting, 4. ledna 1811
ve Zdounkách, provdaná 17. ledna

1838 do Kvasic
zemřela v březnu 1843 v Neudorfu.
Vzpomínáme v Kristu stále na Vás

přeskvostná, nejmilejší a nejstarostli-
vější maminko.

Bůh buď milostivý
k Vaší duši a dej jí věčné odpočinutí.

V hloubi mého zuboženého srdce
budeš navždy vryta.

Jedině co mi zůstává,
je Váš obrázek a moje bolest.

1234567890123456789012345678901
1234567890123456789012345678901
1234567890123456789012345678901
1234567890123456789012345678901

12345678901234567890123456789012
12345678901234567890123456789012
12345678901234567890123456789012
12345678901234567890123456789012

Petr Klapil.
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V neděli 15. srpna 2004 ve věku nedožitých osmdesáti let si Bůh nečekaně do
svého nebeského království povolal svého věrného služebníka Kristova evange-
lia, br. faráře Miroslava Kučeru. Se zesnulým jsme se rozloučili v pátek 20.
srpna v Husově sboru v Kvasicích. Smutečního obřadu se zúčastnili nejen věřící
naší náboženské obce a spoluobčané městečka Kvasice, ale také duchovní br-
něnské diecéze spolu s emeritním biskupem Mgr. Vratislavem Štěpánkem. Na
zesnulého bratra jsme rovněž mysleli i při nedělní vzpomínkové bohoslužbě, při
které nám současný biskup brněnské diecéze ThDr. Petr Šandera připomněl
celoživotní dílo br. Miroslava Kučery, zejména pak jeho aktivní práci při studiu
Písma.

Bratr Miroslav Kučera se narodil 15. 2. 1925 v Kunovicích u Uherského Hra-
diště. Vyrůstal spolu se čtyřmi sourozenci v rodině, která se jako jedna z prvních
přihlásila k vznikající Církvi československé. Není proto divu, že právě v této
církvi i on našel svůj duchovní domov a svého Pána Ježíše Krista, kterému se
rozhodl sloužit po celý svůj život.

Z tohoto důvodu po úspěšném ukončení Obchodní akademie v Uherském
Hradišti, již jako ženatý, odchází r. 1950 za studiem theologie na Husovu boho-
sloveckou fakultu v Praze. Krátce nato začal působit jako kazatel v Kroměříži,
Tovačově a Kojetíně. Od listopadu 1956 pak sloužil jako kazatel ve Kvasicích,
kde byl také v roce 1957, po složení závěrečných theologických zkoušek, vysvě-
cen na kněze a uveden do úřadu faráře Náboženské obce CČSH ve Kvasicích.

Ve službě faráře této náboženské obce br. Miroslav Kučera vytrval až do kon-
ce r. 2001, kdy pro neuspokojivý zdravotní stav odešel do důchodu. Od ledna
2002 byla pak zdejší náboženská obec administrována s. Mgr. Janou Chaloup-
kovou, s. Mgr. Ivou Pospíšilovou, br. Ing. Pavlem Pospíšilem a s. Mgr. Radanou
Váňovou. Toto administrování se uzavřelo koncem června r. 2003, kdy byl vysvě-
cen na kněze a následně uveden v úřad faráře br. Mgr. Lubomír Pliska, které-
mu br. Miroslav Kučera ještě stihl předat mnohé informace, cenné rady i farář-
ské zkušenosti.

Jako farář CČSH to br. Miroslav Kučera neměl v životě lehké, zvláště v dobách
před rokem 1989. Ale po celý život ho podpíralo vědomí, že slouží lidem tím
nejcennějším a nejpotřebnějším, tedy tím, že je vede k víře v Boha.
S obdivuhodnou vitalitou se staral jako pastýř o své svěřené ovečky, kterým byl
vždy a v kteroukoliv dobu ochoten pomoci jak službou, tak i radou nebo útě-
chou. Děti nejen seznamoval s Biblí, ale jako milovník hudby je učil i zpívat a
hrát na housle. Při vší této duchovní péči nezapomínal ani na údržbu, opravy a
přestavby zdejšího Husova sboru.

Velikou oporou a posilou mu v tomto kněžském poslání byla jeho manželka
Vlastimila Kučerová, se kterou tak společně naplnili slib, jejž si vzájemně dali
před 57 lety, že všechno dobré i zlé až do smrti oddaně ponesou.

Stručně řečeno, bratr farář Miroslav Kučera, který se pro mnohé věřící stal
opravdovým „duchovním otcem“, sloužil jak Bohu, tak i svým bližním jako dob-
rý služebník Boží do posledního dechu. Proto mohl spolu s apoštolem Pavlem
na konci svého života klidně říct: „Dobrý boj jsem bojoval, běh jsem dokončil,
víru zachoval. Nyní je pro mne připraven vavřín spravedlnosti, který mi dá v onen
den Pán, ten spravedlivý soudce“ (2 Tim 4,7-8).

Drahý bratře Miroslave, přejeme Vám i prosíme Soudce spravedlivého, aby
Vám dal vavřín spravedlnosti, věnec slávy věčné a děkujeme Vám za Vaši vzor-
nou kněžskou službu, modlitby, zvěstování Božího slova, dobrý životní příklad i
za pěkné, společně prožité chvíle.           Rada starších NO CČSH v Kvasicích

Poslední rozloučení s bratrem farářem Miroslavem Kučerou
a katolickým knězem panem Bohumilem Řezníčkem

V pondělí 23. srpna jsme doprovodili na poslední ces-
tě na kvasický hřbitov rodáka, katolického kněze Bohu-
mila Řezníčka. Narodil se v r. 1923 a po absolvování kro-
měřížského Arcibiskupského gymnázia studoval na Teo-
logické bohoslovecké fakultě v Olomouci. Za německé
okupace byl nasazen na otrocké práce v západní Evro-
pě, v padesátých letech pak odsloužil těžkou vojnu v ko-
munistických pracovních jednotkách. Kněžské svěcení
přijal v r. 1949. Své poslání duchovního začal v obtížném
prostředí severočeského pohraničí, v Turnově a Bílině.
Od r. 1969 pak působil v Kopřivnici, Sedlišti a v Pavlovi-
cích u Přerova. Do Kvasic se p. Bohumil vrátil před jede-
nácti lety, tedy již v době, kdy měl plné právo na zaslou-
žený odpočinek. Nestal se kvasickým farářem, ale v za-
stoupení vykonával duchovní správu v plném rozsahu,
bydlel ve svém domku v Horní ulici. Jeho nadšení, ze-
jména pro slavení liturgie, bylo pověstné a neslevil ani
při zdravotních obtížích. Přidal se k řadám kněží, kteří
sloužili do posledního dne svého života.

Důstojného rozloučení v tradičním duchu se podle zvy-
ku zúčastnil větší počet kolegů kněží z okolí a všech diecé-
zí, kde otec Bohumil žil. Slavnostní mši sloužil arcibiskup
olomoucké diecéze Mons. Jan Graubner. Koncelebrovali
kroměřížský děkan P. Josef Říha od sv. Mořice a P. Ma-
rek Adamczuk. Množství zdejších farníků, ale též četných
hostů z bývalých působišť nestačil kvasický farní kostel
pojmout, a tak zástupy stály ještě před oběma vchody.

Kvasická farnost zůstává při dnešním nedostatku kněž-
ských povolání zatím i nadále neobsazena. Jejím proza-
tímním správcem - administrátorem je zmíněný P. Ma-
rek Adamczuk, sídlící ve farnosti Blahoslavené Panny
Marie v Kroměříži. Předsedá farní radě, tvořené zástup-
ci kvasickými, jakož i přifařených obcí Bělov, Karolín,
Nová Dědina, Sulimov. Vrbka a Střížovice. S nadějí pak
všichni očekávají, že do této velké farnosti bude v do-
hledné době jmenován nový stálý farář.  Václav Dosoudil
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Nová Dědina

Valaši ale nebyli zdaleka prv-
ními obyvateli zdejšího kraje.
Vůbec k prvnímu osídlení došlo
ve starší době kamenné, v obdo-
bí posledního zalednění. V této
době bylo v oblasti Napajedel-
ské brány na severovýchodních
výběžcích Chřibů situováno ně-
kolik stanic lovců mamutů. V
příhodných klimatických obdo-
bích táhla údolím řeky Moravy
stáda mamutů a jiné lovné zvě-
ře. Chřibská návrší nad řekou
byla jedinečným místem k pozo-
rování  pohybu zvěře v celé údol-
ní nivě řeky. Dokladem existen-
ce těchto tábořišť jsou nálezy ka-
menných nástrojů, odštěpků,
pazourků a pazourkových ná-
strojů. Znovu intenzivněji ožil
tento kraj novými obyvateli při-
bližně ve druhém století před
naším letopočtem, kdy zde za-
ložili osadu Keltové. Další sto-
py po osídlení v podobě archeo-
logických nálezů pochází z 8. až
10. století, kdy zde založili svá
sídliště Slované. Na slovanské
osídlení pak navázal vznik stře-
dověké vesnice, o které jsou zná-
my písemné zprávy z 15. až 16.
století pod názvem Nova villa a
Nowawes. V roce 1548 byla již
tato osada pustá a pravděpodob-
ně stávala v místech dnešní sa-
moty Podkoryta. K obnově osa-

Obec Nová Dědina se nachází na severovýchodních výběžcích chřib-
ského pohoří v nadmořské výšce 360 metrů a je vzdálena asi 15 kilo-
metrů od Kroměříže. Celkový charakter obce je kopcovitý s krásným
rozhledem na všechny světové strany. Obec samotná byla založena
v roce 1656 hrabětem Janem Rottalem, který byl majitelem kvasic-
kého panství. Prvními obyvateli byli odbojní Valaši, kteří se za třice-
tileté války přidali ke švédskému vojsku. Valaši se tak se zbraní v ruce
postavili proti hospodářskému a náboženskému útlaku Habsburků a
katolické církve a byli pak bráni jako buřiči, rebelové a kacíři. Jejich
nevýhodného postavení využil právě Rottal, kterému bylo svěřeno při-
vedení valachů k poslušnosti a ten je pak násilím dosadil na své, vál-
kou opuštěné a pusté osady jako své poddané na svých statcích.

dy došlo až v roce 1656 již zmí-
něným hrabětem Janem Rot-
talem v místech, kde se nachází
obec dodnes.

Obec vždy patřila pod farnost
kvasickou, ale měla již svou
školu, zřízenou v roce 1795.
Když tato škola v roce 1859 vy-
hořela, vystavěla obec v roce
1860 školu novou, ta byla postup-
ně rozšířena na dvojtřídní, její
budova stojí v obci dodnes.
V obci je dále mateřská školka,
budova Sokolovny, která slouží
ke sportovnímu a kulturnímu
vyžití občanů. V centru obce se
pak nachází budova Obecního

úřadu. V roce 1902 zde byl zalo-
žen Sbor dobrovolných hasičů.

Mezi významné osobnosti
Nové Dědiny patřil lesník a vy-
nálezce Jan Wunder, který zde
působil dlouhá léta jako revír-
ník. Je známý hlavně zdokona-
lováním v oblasti včelařství,
ovocnářství a lesnictví. Ve své
práci dosáhl mnoha ocenění a
byl také členem Hospodářské
jednoty záhlinicko – kvasické.
Další významnou osobností byl
rodák, akademický malíř, Zde-
něk Mlčoch, vynikající výtvar-
ník a ilustrátor, dále pak Břeti-
slav Polišenský a Zdeněk Mar-
čík, kteří byli také akademický-
mi malíři.

V dnešní době žije v obci trva-
le 416 obyvatel a k rekreaci zde
slouží asi dvacet chalup. Do bu-
doucna obec počítá z rozsáhlou
bytovou výstavbou, k tomu úče-
lu má zpracovaný územní plán.
Nová Dědina se snaží během

roku pro své občany připravit
spoustu kulturních a sportov-
ních akcí, na kterých se podílí
hlavně Sbor dobrovolných hasi-
čů.

Díky své poloze v chřibském

pásmu, které tvoří převážně les-
natá krajina, vede obcí spousta
cyklostezek a turistických tras,
a tak se s Novou Dědinou sezná-
mí spousta lidí i z jiných regio-
nů.                               Redakce

Historický snímek, v pozadí budova staré školy.
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Článek 1
Všeobecná ustanovení

1. Obec stanovuje na částečnou úhradu neinvestičních nákladů
mateřské školy, školní družiny a školních klubů vybírání pří-
spěvků za podmínek níže uvedených na základě zákona (dále
jen „příspěvek“).

2. Příspěvek podle odstavce 1 jsou povinni platit rodiče dítěte nebo
jiní zákonní zástupci (dále jen „plátce“)

Článek 2
Výše příspěvku

1. Příspěvek se stanoví na základě nákladů vynaložených na jedno
dítě v mateřské škole, školní družině a školních klubech.

2. Výše příspěvku se vypočte vždy podle nákladů vynaložených
v předchozím roce až do výše 30-ti % podílu z průměru nákla-
dů vynaložených na každém zařízení zvlášť.

3. Podklady pro výpočet příspěvku jsou uvedeny v přílohách číslo
1 a 2, které jsou nedílnou součástí této vyhlášky.

Článek 3
Výběr příspěvku

1. Příspěvek vybírají přímo mateřská škola a základní škola.
2. Způsob placení příspěvku určí ředitel školy v součinnosti s obec-

ním úřadem. Zpravidla se platba provádí v hotovosti vždy do
15. dne v měsíci za měsíc předcházející.

3. Příspěvek se rozpočítá za každý měsíc jednotlivě.
4. Plátce, který nezaplatí příspěvek ve stanoveném termínu nebo

ve správné výši, zaplatí penále ve výši 50-ti % dlužné částky. Po-
kud prodlení přesáhne 3 měsíce, činí penále 100% dlužné částky.

5. Výběr poplatku je stanoven na den.
6. Je-li dítě z důvodu nemoci nepřítomno po celý kalendářní mě-

síc, příspěvek za daný měsíc neplatí.

Článek 4
Osvobození od příspěvku

1. Příspěvek podle článku 1 se neplatí, jestliže po jeho zaplacení
klesne součet příjmů příslušníků domácnosti, ve které dítě žije,
pod 1,25 násobku částky potřebné k zajištění výživy a ostatních
základních osobních potřeb a nezbytných nákladů na domác-
nost. 1)

2. Plátce může být osvobozen od placení příspěvku zcela nebo
zčásti ve vyjímečných případech a to zpravidla do jednoho roku,
na základě vlastní žádosti doložené příslušnými doklady.

3. O osvobození od příspěvku rozhoduje Obecní rada po vyjádře-
ní Sociálně – zdravotní komise.

Článek 5
Závěrečná ustanovení

1. V případě dalšího růstu neinvestičních nákladů bude provádě-
na úprava výše příspěvků na základě nových podkladů zahrnu-
tých do příloh této vyhlášky.

VYHLÁŠKA OBCE KVASICE č. 1/2004
kterou se stanoví příspěvek na částečnou úhradu neinvestičních nákladů mateřské školy, školní družiny a školních klubů
Zastupitelstvo Obce Kvasice na základě § 10, § 35 a § 84 odst. 2 písm. i) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších
předpisů a podle § 19c odst. 1 zákona č. 564/1990 Sb., o státní správě a samosprávě ve školství, ve znění pozdějších předpisů (dále
jen „zákon“) vydává dne 24. 6. 2004, usnesením č. 84, tuto obecně závaznou vyhlášku (dále jen „vyhláška“).

2. Ruší se obecně závazná vyhláška o příspěvku na částečnou úhra-
du neinvestičních nákladů mateřské školy a školní družiny ze
dne 17. 6. 1993.

3. Tato vyhláška nabývá účinnosti dne 24. 6. 2004, usnesením
č. 84 Zastupitelstva obce Kvasice

Odkazy:
1) § 3 odst. 3 zákona č. 463/1991 Sb., o životním minimu, ve znění
pozdějších předpisů

Příloha č. 1
Výpočet měsíčního příspěvku na 1 dítě v MŠ pro rok 2004 – 2005

Příloha č. 2
pro rok 2004 – 2005

Úhrada části neinvestičních nákladů v ZŠ podle výpočtu ZŠ
pro pobyt ve ŠD při ZŠ Kvasice na jednoho žáka

podle metodického pokynu 17749/2002 – 51

1) Ranní ŠD
6.30 – 7.25 0,- Kč

2) Polední ŠD
od konce vyučování do odjezdu autobusů = 60 minut1,-Kč/den

3) Ostatní děti s pobytem 60 minut (omluvenky) 1,- Kč/den

4) Celý pobyt ve ŠD do 14.30 hodin a déle 5,- Kč/den

5) Pobyt v době prázdnin 8,- Kč/den

6) Kroužky ŠD v odpoledních hodinách
- pro žáky nezapsané ve školní družině 2,- Kč

7) Kroužky ŠD v odpoledních hodinách
- s náklady hrazení nákladu

dle skutečnosti
(pohyblivá platba)
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Rehabilitační centrum navštívila Nadace TV Nova, která mezi
děti přivedla zajímavého hosta - moderátora Zdeňka Podhůrské-
ho. Návštěvu provázel kulturní program a nechybělo ani rozdává-
ní dárků dětem.

Den dětí a TV Nova v Rehabilitačním centru Kvasice

Začátek v novém školním
roce 2004/2005 začal prázd-
ninovým úklidem všech tříd,
učeben, kabinetů, šaten atd.
V části školní jídelny se vymě-
nila podlahovina, jídelna je
čerstvě vymalována, takže se
v ní mohlo začít dobře vařit
pro žáky, zaměstnance školy
i cizí strávníky. Nové nátěry
mají také stěny ve třídách
(nejvíce v pavilonu A2),
drobné opravy nátěrů se pro-
váděly v celé budově školy.
Opraveno bylo hlavní scho-
diště a v malé tělocvičně byla
provedena nejnutnější oprava
podlahové krytiny – parket,
aby toto zařízení mohlo slou-
žit ke cvičení žákům a veřej-
nosti. Avšak děravá střecha
nad oběmi tělocvičnami stá-
le čeká na svou generální
opravu. Během prázdnin byla
provedena také nejedna revi-
ze strojů a zařízení, aby byl
provoz školy bez závad.

Nejrozsáhlejší opravou pro-
šla už koncem minulého škol-
ního roku odborná učebna
chemie a fyziky. Jsou zde
nová žákovská pracoviště s

demonstračním stolem, ve
kterém je zabudován hlavní
rozvaděč pro pracoviště žáků.
Byly vyměněny nevyhovující
rozvody elektřiny a pro poku-
sy, které provádějí žáci v ho-
dinách chemie a fyziky, byly
zakoupeny nové kahany. Žáci
si již před prázdninami moh-
li osahat nové zařízení, ale
pravý chod učebny začne
teprve nyní v září.

V měsíci červnu se se zá-
kladní školou rozloučilo pět
učitelů a v září nastoupily dvě
nové učitelky a jeden učitel.
Ze školní jídelny odešla jedna
pracovnice, za kterou nastou-
pila v měsíci srpnu nová síla.

Celkem začalo školu na-
vštěvovat 319 žáků v 15 tří-
dách. Prvňáčci zasednou
všichni spolu v jedné třídě,
třetí třída byla spojena v jed-
nu a čtvrťáci se budou schá-
zet už druhým rokem společ-
ně v jedné učebně. Již během
prázdnin začala fungovat
školní družina ve dvou oddě-
leních, která jsou stejně jako
v předešlých letech, kapacit-
ně zaplněna.            Redakce

Do jídelny mateřské školy je přihlášeno ke stravování celkem 148 dětí,
z toho je 70 dětí z MŠ Kvasice a 78 dětí ze školek Karolín, Nová Dědi-
na, Lubná, Velké Těšany a Střížovice. V naší jídelně se stravuje 23 per-
sonálních zaměstnanců a 60 cizích strávníků z naší obce si chodí pro
obědy do jídlonosičů.
V jídelně se připravují:

cena
přesnídávky pro děti 5,-Kč
obědy pro děti 13,-Kč
odpolední svačinky 4,-Kč
obědy zaměstnanců 19,-Kč

obědy pro cizí strávníky 36,50 Kč, z toho 19,- Kč potraviny 17,50 Kč
režie

V naší kuchyni se vaří podle receptur pro školní stravování vydanou
společností pro racionální výživu.

Děti si nejvíce žádají rajskou omáčku, sekané maso, buchtičky s kré-
mem, maso s rýží nebo těstovinami, kompoty a zeleninové saláty.

Jarmila Nečová, vedoucí jídelny

Vařily kuchařky kašičku

Žáci první třídy.

Nová odborná učebna F, CH.

Na žáky v základní škole
č e k a l a   n o v á   u č e b n a
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Dne 31. července 2004 se díky pěknému počasí na sokolské zahradě usku-
tečnila Myslivecká noc.

K jídlu byly servírovány tradiční myslivecké speciality, kterými jsou srnčí
guláš nebo kančí maso s knedlíkem a zelím. Pokud můžeme soudit, obojí
bylo výborné kvality.

Myslivci přichystali také spoustu skvělých cen, které mohli účastníci
zábavy vyhrát zakoupením losů. Štěstěna jim musela ovšem přát při je-
jich losování. K tanci i poslechu hrála skupina Schaler, takže o zábavu
bylo postaráno.

Jak jsme již předeslali, počasí se vydařilo, tedy i zábava, protože není
nad to, když se taková akce uskuteční pod širým nebem. Zábavy se účast-
nilo přibližně 450 lidí, takže i pořadatelé mohli být spokojeni, neboť vel-
ká účast je oceněním jejich snahy.                                                Redakce

M y s l i v e c k á    z á b a v a

Zanedlouho už to bude rok od chví-
le, kdy naše městečko navštívila
Chřibská expedice, která se těší
stále větší popularitě nejen u čte-
nářů a fandů nedalekých Chřibů.
Jak jsme Vás informovali v loň-
ském čtvrtém čísle našich novin,
expedice se zajímala hlavně o his-
torii obce a její památky.

Po necelém roce se dostavil vý-
sledek v podobě pěkně zpracova-
né obsáhlé kapitoly ve čtvrtém čís-
le Chřiby záhadné a mytické, kte-
ré vyšlo nedávno. Tato informace
je určena hlavně těm, kteří seriál,
vydávaný členy expedice, moc ne-
sledují, ti všímavější zájemci už jis-
tě čtvrtý díl mají doma.

Co dodat závěrem, myslíme si,
že práce, kterou tým expedice pro-

KvKvKvKvKvasiceasiceasiceasiceasice
na stránkána stránkána stránkána stránkána stránkáchchchchch

jednéjednéjednéjednéjedné
z nejètenìjšíchz nejètenìjšíchz nejètenìjšíchz nejètenìjšíchz nejètenìjších
knih regionuknih regionuknih regionuknih regionuknih regionu

vádí, stojí za ocenění. Napsali o
našem městečku spoustu krás-
ných a zajímavých slov a díky vel-
ké síti prodeje publikací na mno-
ha místech Moravy se můžou lidé
dovědět o našich Kvasicích, kte-
ré si to právem zaslouží.

Redakce

Vyhodnocení soutěže
               O nejlepší květinovou výzdobu
                                     oken a předzahrádek

BLAHOPŘEJEME
Paní Anděla Dočkalová z Kroměřížské ulice a paní Štěpánka
Šumberová ze Včelína správně odpověděly na otázky v kvízu,
který jsme pro Vás připravili v minulém čísle Kvasických no-
vin. Obě výherkyně obdržely ceny, které do soutěže věnovalo
Řeznictví a Uzenářství Brázdil ve Kvasicích.

Správné odpovědi kvizu z minulého čísla našich novin

Na fotografii č. 1 je budova staré školy, která stála v Horní
ulici. č. 2 jedná se o cukrovar, který byl založen v roce 1850 a
jeho zakladatel byl Ferdinand Urbánek a Emanuel Proskowetz.
č. 3 pohled na ulici Hráza

Český zahrádkářský svaz Kvasice vyhlásil v květnu 2004 tuto soutěž, ta
se vyhodnocovala v průběhu měsíců červen, červenec a v první polovině
srpna 2004.

Na vyhodnocení soutěže byla jmenována z řad výboru ZO ČZS Kvasice
trojčlenná komise ve složení:
paní Eliška Bartůsková – předsedkyně
paní Marie Gregorová – členka
pan Zdeněk Špaček – člen

Po provedených obhlídkách celé obce Kvasice se komise rozhodla udělit:

1. cenu paní Blaženě Kélové, Krajina, za velmi pěknou květinovou výzdobu
oken a vkusně upravenou předzahrádku
2. cenu paní Miladě Černochové, Tlumačovská, za bohatou a vkusnou kvě-
tinovou výzdobu oken
3. cenu rodině pana Josefa Brázdila, Krajina, za vkusnou a bohatou květi-
novou výzdobu oken a bohatě květi-
nami vysázenou předzahrádku

Výbor ZO ČZS Kvasice blahopře-
je vyhodnoceným a děkuje jim za je-
jich snahu. Ceny vyhodnoceným
budou předány na výroční členské
schůzi ZO ČZS Kvasice.

I když letošní květinová výzdoba
oken a předzahrádek nedosáhla
úrovně roku 2003, přesto výbor ZO
ČZS Kvasice děkuje všem, kteří se
této akce zúčastnili, za projevenou
snahu.                      Zdeněk Špaček

Poznámka redakce: Nepodařilo se
nám včas vyfotografovat balkónovou
výzdobu paní Černochové. Zasáhlo
počasí, které její květiny poničilo.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Domek paní Blaženy Kélové.

Vchod do domku pana Brázdila.
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Výzva
Obracíme se na všechny kvasické podnikatele: využijte

Kvasické noviny ke zveřejnění svého inzerátu. Rádi
budeme informovat čtenáře o vaší práci a nabízených

službách.
Cena za inzerci – reklamu v Kvasických novinách:

Základní rozměr inzerce
5 cm x 7 cm 350,-Kč

1/4 stránky A 4 1.400,-Kč
1/2 stránky A 4 2.800,-Kč
celá stránka A 4 5.600,-Kč

1 cm2 = 10 Kč
Jednoduché textové návrhy na reklamu

Vám zdarma zpracujeme v programu Microsoft Word.
Návrhy na složitější reklamu musí být zpracovány na

počítači v programu Corel nebo Photoshop a nahrané na
disketě nebo CD. Písmo musí být rozbité do křivek.

POPLATEK ZA BLAHOPŘÁNÍ,
PODĚKOVÁNÍ A VZPOMÍNKU
(v rubrice Společenská kronika)

TEXT (jednotná cena) 50 Kč
FOTOGRAFIE 25 Kč

Forma předání:
- písemně osobně redakci Kvasických novin

(p. Nelešovská, p. Kyselá, p. Klapil)
- písemně prostřednictvím schránky Kvasických novin

(v tomto případě je nutné uvést adresu i telefonní číslo z důvodu platby)

Vážení spoluobčané,
ráda bych Vás touto cestou poprosila o pomoc při přípravě

vánoční výstavy. Tentokráte bychom rádi vystavili předměty na-
šich spoluobčanů s vánoční tématikou.

Pokud máte doma nějaký betlém, vánoční ozdoby, svícny, po-
hlednice apod. – prosím o jejich zapůjčení. Nemusí to být věci
staré nebo hodnotné, ale takové, které jsou něčím zajímavé.

Vím, že je do Vánoc ještě hodně času, ale taková výstava se
musí připravovat velmi brzy, zvláště, když potřebujeme Vaši po-
moc.

Pokud máte doma předměty, které k Vánocům patří a rádi bys-
te je ukázali ostatním, zanechte prosím vzkaz prostřednictvím
schránky Kvasických novin (v budově OÚ) nebo na telefonu 573
358 247 – Milena Hájková, členka zastupitelstva OÚ Kvasice.
Všechny zapůjčené předměty budou vráceny před vánočními dny.

Předem Vám děkuji za spolupráci a věřím, že se nám společně
s Vámi podaří připravit zajímavou výstavu.         Milena Hájková

 Vážení občané Kvasic,
Obec Tlumačov vydala nástěnný kalendář na rok 2005

s názvem Tlumačov očima minulosti. Jeho obsah tvoří foto-
grafie a pohlednice Tlumačova z konce 19. století a první
poloviny 20. století. Najdete zde také vyobrazeny tlumačov-
ské hanácké kroje. Kalendář je zpracován na křídovém papí-
ře a v barevném provedení. Cena je 150,- Kč a zakoupit si jej
můžete přímo na Obecním úřadě v Tlumačově v úřední dny
PO, ST od 8 – 12 hod. a od 13 – 17 hod. a také na Kulturním
a informačním středisku na nám. Komenského u p. Králové
v úř. dny ÚT a ST od 10 – 16,30 tel. 577929023.

Kalendář je také k nahlédnutí v trafice u p. Zdenky Horá-
kové ve Kvasicích, kde se přijímají objednávky.

Doufám, že se kalendář bude líbit a najde místo ve Vašich
domácnostech nebo poslouží jako vhodný dárek pro příbuz-
né.                       Daniela Králová, Vedoucí KIS Tlumačov

V prosinci bude Vánoční výstava
– pomoci můžete i Vy –

Obec Kvasice má své nové webové stránky, na kterých najdete užitečné infor-
mace například z úřední desky, usnesení zastupitelstva a také o rozpočtu obce.
Další důležitou věcí jsou místní vyhlášky, jejichž znalost ze strany občanů není
jistě velká, seznámit se s nimi můžete také na těchto webových stránkách. Jeli-
kož se o Kvasice nezajímají jen místní občané, ale i lidé z jiných regionů, mají
nyní možnost dovědět se něco víc o naší obci nejen z pohledu dnešní doby, ale
také něco z historie obce. Nechybí zpracované památky s obrazovou přílohou,

www.kvasice.cz
staré pohlednice a fotografie. Na této adrese dále najdete praktické informace,
týkající se různých důležitých telefonických kontaktů, například lékaři, školka,
škola, obecní úřad, včetně úředních dnů a ordinačních hodin, dále pak informa-
ce o chystaných kulturních a sportovních akcích v obci. Ti z Vás, kteří si oblíbi-
li naše noviny si můžou prohlédnout a přečíst starší čísla, která budou také na
této adrese uveřejněna. Webové stránky se budou pravidelně aktualizovat a do-
plňovat, aby se staly praktickou pomůckou pro Vás, občany.

Historický spolek Tlumačov ve spolupráci s obcí
Tlumačov a za podpory Fondu kultury Zlínského kraje

připravuje na měsíc říjen

výstavu na téma 90. let
od zahájení I. světové války

a tlumačovští legionáři.

Výstava se uskuteční ve dnech 28. 10. – 7. 11. 2004
od 9 – 12 hod. a od 14 – 17 hod. včetně sobot a nedělí
v budově Kulturního a informačního střediska na nám.

Komenského (budova bývalé MŠ I).
Výstava bude obsahovat spoustu zajímavého a kvalitní-

ho materiálu, jak ze soukromých sbírek tak
z muzejních fondů.

Srdečně zveme občany Kvasic k prohlídce této výstavy.

 Daniela Králová, vedoucí KIS Tlumačov
 Miroslav Skopal-Procházka, předseda Historického spolku

Pozvánka na výstavu v Tlumačově

Zveme vás k posezení a
ochutnávce pizzí v nově
otevřené Pizzerii
Mušketýr ve Kvasicích,
Dolní ulice.

Provozní doba:
10,00 - 22,00 hod.
Pizzu podáváme:
Pondělí - Čtvrtek
11,30 - 20,00 hod.

Pátek - Sobota
11,30 - 21,00 hod.

Něděle
11,30 - 19,00 hod.

Tel.: 605 805 364
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S pravděpodobným ústupem vel-
kých veder se začíná přibližovat
druhý ročník regionální hokejbalo-
vé ligy Kroměřížska. Začátek sou-
těže je naplánován na první týden
v říjnu.

Hlavní snahou vedení kroměříž-
ské hokejbalové ligy v čele s pa-
nem Markem Maitnerem je pový-
šení samotné regionální ligy na
soutěž okresní. Spolu s podporou
Týdeníku Kroměřížska, jenž na
svých stránkách pravidelně věnu-
je pozornost tomuto sportu, nemu-
sí být tento cíl nedosažitelný. Vše
záleží na počtu přihlášených týmů
do nové sezóny, a to z celého Kro-
měřížska. Loňská premiérová se-
zóna přinesla řadu zkušeností a
chyb, kterým se vedení bude sna-
žit předejít zavedením přísnějšího
řádu.

Po loňské sezóně, které domino-
val tým HC Morava, dochází však
k odstoupení tohoto týmu z letoš-
ní sezóny i spolu s kvalitním tý-
mem HbC Jadberg. Liga se tak sta-
ne pravděpodobně méně kvalitní
a měl by jí dominovat tým HbC
Policie spolu s týmem HbC Bulls
Kroměříž.

To by se zároveň mohlo stát
šancí pro kvasický celek na lepší
umístění než loňskou 7. příčku. Za
cíl letošní sezóny je stanoven po-
stup do bojů play-off. V týmu pro-
to dojde k rozšíření kádru o někte-
ré mladé dobré hráče a výměně na
postu brankáře. Místo Jakuba
Hutaře bude brankařskou jednič-
kou Milan Svírák. Ke složení zá-
věrečné soupisky dojde na konci
září, kdy už budou mít hokejbalis-
té za sebou tréninkový program.

Snahou hokejbalového týmu
byla i práce s malými dětmi. A
tak od května letošního roku, kdy
se v Kvasicích přihlásilo asi 20
dětí, začal pravidelný tréninkový
program. Došlo ke rozdělení na
kategorii starších a mladších
dětí, které docházely dvakrát týd-
ně na prostranství za školou k
zmíněným tréninkům. Přes
prázdniny byly tréninky přeruše-
ny a opět začnou s příchodem
nového školního roku.

Hokejbal a sportovní hřiště v Kvasicích – je to reálné?
Další snahou bylo i vybudování

hokejbalového hřiště v Kvasicích,
které by bylo určitě větší motivací
pro malé děti, aby se tohoto spor-
tu zúčastňovaly. Jednání však
ztroskotala na vysoké ceně za vy-
budování tohoto hřiště. V nynější
době se o vybudování sportovní-
ho areálu za školou snaží i paní
Vítězslava Linhartová.

Její vizí je na obecních pozem-
cích za školou, za podmínek sou-
hlasu obecního zastupitelstva, vy-
budování sportovního areálu. Are-
álu, který by měl posloužit také i
dětem s maminkami, pro něž by
bylo určeno hřiště s moderními a
bezpečnými průlezkami. Dále pak
i menší horolezecká stěna. Pro vět-
ší děti pak tzv. u-rampa určená pro
skateboard a in-line. V plánech je
i vybudování samotného hokejba-
lového hřiště se zázemím, na němž
by se však tým HbC Kvasice
Knights měl podílet i sám úspor-
nější variantou vybudování, než
tou, která byla předložena rozpoč-
tem od firmy na zakázku.

Vše ale záleží na reakci a snaze
samotného obecního zastupitel-
stva o podporu takového návrhu
o vybudování víceúčelového spor-
tovního areálu, dále pak na trpěli-
vosti a pracovitosti lidí, kteří s tě-
mito návrhy přišli (paní Vítězsla-
va Linhartová, vedení HbC Kvasi-
ce Knights) a v neposlední řadě
především na financích.

Proto kohokoliv z Vás, jenž má
nějaký konkrétní nápad a chtěl by
se ke zmiňovanému tématu vyjád-
řit, prosíme o podání takovéto in-
formace paní Vítězslavě Linharto-
vé, nebo Lukáši Majdovi- členu
týmu HbC Kvasice Knights.

Společně s Vámi věříme, že své
snahy dotáhneme do úspěšného
konce. Konce, jež bude nejdůleži-
tější především pro děti v naší
obci. A my jim tak dáme prostor
k tomu, aby měly své sportovní
aktivity především kde rozvíjet.
Sami dobře víme, že spousta tako-
vých míst v naší obci není. Tím pá-
dem by se udělal i dosti významný
krok k výchově dětí a tím sport ur-
čitě je.                      Lukáš Majda

O vyjádření k tomuto dopisu, který jsme obdrželi prostřednictvím schrán-
ky Kvasických novin, jsme požádali ředitelku Mateřské školy v Kvasicích
paní Mgr. Hanu Soukupovou, ředitelku Základní školy v Kvasicích, paní
Mgr. Marii Pečeňovou a starostu Obce Kvasice, pana Zdeňka Kohouta.

Souhlasím s rodiči, že hřiště ve školce je pro děti navštěvující toto
zařízení a je přístupné pouze v době provozu školky. Za bezpečnost dětí,
navštěvujících mateřskou školu v době jejich pobytu na školní zahradě,
odpovídají paní učitelky. Doba pobytu venku je dána režimem,dne plat-
ným v mateřské škole.                                          Mgr. Hana Soukupová

                                                                           ředitelka MŠ Kvasice

Od 1. 7. 2001 je škola právním subjektem. Jako příspěvková organiza-
ce se musí řídit platnými zákony a předpisy. Mimo základní poslání –
výchovu a vzdělávání, poskytuje veřejnosti aktivity v souladu
s živnostenskými listy: realitní činnost (využívání tělocvičny a tělovýchov-
ných zařízení a učeben veřejností podle platných smluv), hostinskou čin-
nost (vaření pro cizí strávníky), výuku cizích jazyků, pořádání odbor-
ných kurzů, školení a jiných vzdělávacích akcí.

Tělovýchovné zařízení přímo v areálu školy, bylo zbudováno pro žáky
školy, ne za účelem využívání veřejností. Dohoda se sponzory o používá-
ní veřejností podepsána nebyla, ani nedošlo k ústnímu jednání s vedením
školy v této záležitosti. Přesto rodiče hřiště využívají BEZPLATNĚ. Škola
má právo vyžadovat nájem, neboť to je v souladu s platnými předpisy i
zřizovací listinou. Škola je povinna správně hospodařit se svěřeným
majetkem, provádět opravy a revize. Za bezpečnost všech, kteří se pohy-
bují v areálu školy, a za vše výše uvedené zodpovídá ředitelka školy.

Mgr. Marie Pečeňová
 ředitelka ZŠ Kvasice

Byl jsem pověřen Radou obce, abych vedl jednání se zástupkyní
rodičů, kteří se angažují ve věci výstavby dětského hřiště. Zatím je
situace taková, že po projednání v radě jsme se rozhodli přistoupit k
tomuto problému vážně a zodpovědně. Dětská hřiště, zejména ta, kte-
rá jsou umístěna na veřejném prostranství, musí již v dnešní době spl-
ňovat mnoho hygienických a bezpečnostních nařízení. Obec má již
vytipované lokality, na kterých by mohla vyrůst hned dvě hřiště pro
nejmenší děti. V žádném případě nebudou hřiště umístěna na okraj
obce. Pokud se obci podaří sehnat potřebné finance, tak by se mohlo
začít s budováním na jaře příštího roku. Je také možné, že se vybuduje

jen část hřišť s tím, že se další části budou postupně dokupovat.
Další záležitost je zbudování víceúčelového hřiště pro starší děti, do-

rost a dospělé. Pro nás přichází v úvahu dvě místa, kde by mohlo vyrůst
toto sportoviště. Ale je třeba mít na mysli, a s tímto záměrem by se i
začalo hřiště budovat, že by jeho součástí byly šatny se sociálním zaříze-
ním, popřípadě i s občerstvením.

Obec nechce stavět ani jedno hřiště zbrkle a rychle, jen aby „něco“
bylo. Musíme počkat na začátek roku 2005, s jakým množstvím financí
bude obec hospodařit. Je zde také možnost získání grantu od krajského
úřadu na tuto výstavbu.                                                   Zdeněk Kohout

 starosta Obce Kvasice

               A co děti, mají si kde hrát?
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Mužstvo fotbalových nadšen-
ců SK Kvasice uspořádalo v mě-
síci červnu na sokolské zahradě,
tak jako každý rok, celodenní tur-
naj v malé kopané. Celkem se
turnaje účastnilo pět mužstev -
IMOS Zlín (nováček turnaje po-
sílený o hráče domácích), Saker,
Tlumačov, Těšnovice a pořáda-
jící SK Kvasice. Bylo odehráno
celkem deset vyrovnaných utká-
ní stylem „každý s každým“.

Turnaj
v malé kopané

Na snímku vítězný tým IMOS Zlín spolu s pořádajícím SK Kvasice.

Kvalitní, bojovná, ale slušná
utkání řídil již tradičně a s vel-
kým přehledem zkušený rozhod-
čí O. Potočný. Na turnaj se při-
šlo podívat také několik diváků,
což aktéry turnaje potěšilo. Při
dobrém občerstvení měli mož-
nost zhlédnout řadu pěkných fot-
balových akcí, lahodících oku di-
váka, které mnohdy nespatří ani
na ligovém trávníku. Nejlepším
střelcem turnaje se stal M. Ve-
čerka s 8 brankami hostující za
mužstvo IMOS Zlín, které také
zaslouženě získalo putovní po-
hár za první místo v turnaji.

Radek Psík

Dne 21. srpna 2004 pořá-
dali členové hokejbalové-
ho klubu HbC Kvasice
Knights neobvyklou cyk-
listickou vyjížďku na sta-
rých kolech a v maskách
s názvem TOUR DE
KVAS 2004. Zúčastnilo
se 17 soutěžících v převle-
cích, 3 mimo soutěž a ři-
dič doprovodného vozidla.

Trasa vyjížďky nebyla
nijak dlouhá, ale na dru-
hou stranu nijak lehká.
Start byl na zahrádce u
Petříků, kde byla i pre-
zence všech účastníků.
Cestu do Střížovic zvlád-
li všichni bez potíží. Ces-
tou ze Střížovic na kro-
měřížský „Bágrák“ se
přetržený řetěz postaral
o to, že jeden z účastní-
ků stráví zbytek cesty v
doprovodném vozidle.
Cestou zpátky do Tráv-
níka to nebyl žádný vět-
ší problém. Peloton se
začal dělit až stoupáním
po cestě z Trávníka přes
Těšňovice na Vrbku, ale
vždy před značkou obce
se všichni seřadili, aby-
chom jeli všichni společ-
ně. Poslední zastávkou
před cílem byl Karolín.

T O U R   D E   K V A S   2 0 0 4
Celá vyjížďka byla za-
končena přibližně ve 21
hodin v Kvasicích, kdy
byly sečteny hlasy za ori-
ginalitu kola a převleku
a také nejvíce vypitých
piv během vyjížďky. Od-
měněn byl i první odpad-
lík.

Cílem vyjížďky bylo
pobavit nejen sebe, ale i
ostatní, kteří mohli sle-
dovat náš peloton.

        Bc. Josef Stašiak
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V loňské sezóně se mužstvo mužů zachraňovalo až v posledních ko-
lech a teprve vítězství v posledním utkání v Nedachlebicích s defini-
tivní platnosti rozhodlo o tom, že Kvasice budou hrát i v nové sezóně
I. A třídu.

Během prázdnin došlo v mužstvu k několika nečekaným odchodům
hráčů. Do Roštění na přestup odešel Bláha. Židlík projevil zájem o
další hostování ve Zdounkách, a pracovně odešel do Anglie Mirek Ve-
čerka. Na vlastní žádost byl uvolněn Kvasnička na hostování do Tlu-
mačova.

Výbor byl postaven před nelehký úkol, ve velmi krátké době vhodně
doplnit mužstvo pro blížící se novou sezónu.

Na post brankáře se podařilo ke spolehlivému Nevařilovi zajistit na
půlroční hostování zkušeného brankáře Libora Foltýna z Morkovic.
Výbor se proto rozhodl uvolnit talentovaného brankáře Jakuba Opra-
vila, který vyšel z dorostu do Mysločovic, kde by měl sbírat zkušenosti
mezi muži. Na post stopera se podařilo zajistit na hostování zkušené-
ho Petra Foltýna z Morkovic, hráče, který má zkušenosti z divize. Do
zálohy přišel na hostování Pavel Trčka z Pohořelic. Výměnou za hos-
tování Židlíka ve Zdounkách přišel zkušený útočník Martin Bsonek a
ze Zborovic se podařilo získat na hostování dalšího útočníka Roberta
Veselého. Z dorostu byl přeřazen do mužstva Roman Potočný, který
se v prvních mistrovských zápasech předvedl velmi dobrými výkony.

Jarní sezóna se nám rozbíhala jen vel-
mi těžce, především díky špatnému
počasí, které mělo za následek roz-
močený povrch hrací plochy. Děvča-
ta tak mohla na domácím hřišti na-
stoupit až v polovině dubna. První zá-
pasy byly odehrány na hřištích sou-
peřů a po pěti měsíčním přípravném
období, které trávily hráčky v tělo-
cvičnách místní ZŠ, působily tyto mi-
strovské zápasy spíše tréninkovým do-
jmem.

Všechna 3 družstva – starší, mlad-
ší i mini žákyňě však nakonec zvlád-
la herní sezónu velmi dobře. Musí-
me vzít v úvahu výběr, přípravu a
hlavně podmínky pro sportovní čin-
nost mládeže ve městech a na ven-
kově. Bez trvalé motivace, houžev-
natosti, obrovské obětavosti a heco-
vání by to nebylo možné v malých
obcích zvládnout.

Družstvo starších žákyň odehrá-
lo jarní sezónu turnajovým způso-
bem. Soutěže se zúčastnila 4 druž-
stva a každé odehrálo celkem 18
utkání. Z max. možného počtu 36
bodů získala naše děvčata 33 bodů
a stala se zaslouženě vítězem jarní-
ho kola soutěže. Ve všech utkáních
hráčky odváděly vynikající výkony,
hrála se tvrdá, ale bojovná a rychlá
házená. Ta přinášela i spoustu krás-
ných akcí a tím i dobrou pohodu a
uspokojení pro celý kolektiv.

Družstvo mladších žákyň sehrálo
v jarní sezóně celkem 7 utkání s růz-
nými soupeři. Nezískalo sice žádné
body, zato si děvčata odnesla ze zá-
pasů hodně zkušeností a řada z nich
ještě vypomáhala v družstvu starších
žákyń. Herně rostly zápas od zápa-
su a po fyzické stránce to byl pro
některé přímo „křest ohněm.“

Ani naše nejmladší se nemusely
za své výkony stydět. Ve své katego-
rii odehrály 16 utkání (soupeřilo cel-
kem 9 smíšených družstev děvčat a

Informace a zajímavosti z dění v oddílu házené TJ Sokol Kvasice
chlapců) a získaly 10 bodů. Za svou
snahu a bojovnost zaslouží minimál-
ně velkou pochvalu.

Sezóna JARO 2004 byla pro od-
díl házené velmi vydařená, v druž-
stvech se vytvořila nová přátelství a

kamarádství, objevil se správný bo-
jovný duch a touha po vítězství. Ko-
nečně se fandilo, nezištně povzbuzo-
valo a správně „hecovalo“. Kéž by
tato nálada přetrvala v oddílu trva-
le, aby lákala stále nové zájemce o

sport a dobré využití volného času.
Velké poděkování proto patří celé

skupině zapálených trenérů, dále
maminkám, tatínkům, dědečkům,
bez jejichž obětavosti a pomoci by
oddíl házené nemohl fungovat.

Za morální a především velkou fi-
nanční podporu je nutno poděkovat
zastupitelům naší obce, zástupcům
a činovníkům TJ Sokol Kvasice, ve-
dení ZŠ a všem příznivcům, spon-
zorům a fandům oddílu házené.

Z další činnosti oddílu házené
uveďme pořádání sportovního klání
dětí a rodičů u příležitosti oslav
MDD. Díky mnoha sponzorům, je-
jich podpoře a také díky pěknému
slunečnému počasí se soutěžní od-
poledne v pátek 4. 6. 2004 vydařilo
a vykouzlilo úsměv na nejedné dět-
ské tvářičce. Kéž by některé nové
děti z těchto malých soutěžících za-
vítaly mezi naše házenkářky.

Po dvouměsíční prázdninové pau-
ze začala všechna družstva pomalu
s přípravou na podzimní sezónu
2004. Na podzim jsou do soutěže
přihlášena jen 2 družstva- a to star-
ších a mladších žákyň. Jejich soutěž-
ní kola startují dnem 11. 9. 2004 a
každé družstvo sehraje celkem 10
utkání. Družstvo minižákyň letos
nemá dostatek hráček, začíná se už
projevovat velký úbytek dětí a není
dostatek dorostu. Přitom právě mezi
těmito nejmenšími se profilují již
nyní velké sportovní talenty a bylo
by škoda nevytvořit těmto mladič-
kým nadějím podmínky pro sportov-
ní činnost v obci s takovou házenkář-
skou tradicí.

Zveme tímto proto všechny zájem-
ce do našeho oddílu. Přihlásit se a
přijít mezi nás mohou již děti z MŠ,
pro které je určena a přichystána tzv.
přípravná fáze.        Za oddíl házené

TJ Sokola Kvasice
 Ing. Věra Matějíčková

FC Kvasice v sezóně 2004/2005
Po druhém mistrovském zápase byli uvolněni na hostování do Těš-

novic hráči Vladimír Pospíšil a Michal Dohorák a do Lubné Jaroslav
Droběna.

Soupiska I. mužstva
brankáři:
Foltýn Libor
Nevařil Zdeněk

obránci:
Sedlák Igor
Foltýn Petr
Vaculík Kamil
Sehnal Miroslav
Potočný Roman

záložníci:
Bubla Petr
Pochylý Martin
Simerský Radim
Srna Robert
Trčka Pavel

útoèníci:
Bsonek Martin
Chytrý Radek
Veèerka Jan
Veselý Robert
Vojtášek Marcel

Tréninky házenkářek.
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MUŽI I. A třída skupina B - PODZIM 2004

KOLO  DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

1. 15. 8. NEDĚLE 10.15 hod. KVASICE - HVOZDNÁ
2. 22. 8. NEDĚLE 16.30 hod. JALUBÍ - KVASICE
3. 29. 8. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - PRAKŠICE
4.  5. 9. NEDĚLE 16.30 hod. BŘEZOLUPY - KVASICE
5. 12. 9. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - UH. OSTROH
6. 19. 9. NEDĚLE 16.00 hod. NEDACHLEBICE - KVASICE
7. 26. 9. NEDĚLE 16.00 hod. KVASICE - NEDAKONICE
8.  3. 10. NEDĚLE 15.30 hod. KVASICE - SPYTIHNĚV
9. 10.10. NEDĚLE 15.30 hod. J. OTROKOVICE - KVASICE
10. 17.10. NEDĚLE 15.00 hod. KVASICE - MLADCOVÁ
11. 24.10. NEDĚLE 14.30 hod. ZDOUNKY - KVASICE
12. 31.10. NEDĚLE 14.30 hod. KVASICE - OŘECHOV
13.  7.11. NEDĚLE 14.00 hod. KOSTELEC - KVASICE

DOROST KRAJSKÁ SOUTĚŽ skupina B - PODZIM 2004

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

1. 14. 8. SOBOTA 14.15 hod. KVASICE - JAROŠOV
2. 22. 8. NEDĚLE 14.15 hod. BOJKOVICE - KVASICE
3. 28. 8. SOBOTA 10.15 hod. KVASICE - STRÁNÍ
4.  5. 9. NEDĚLE 13.30 hod. BABICE - KVASICE
5. 12. 9. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE - LŮŽKOVICE
6. 19. 9. NEDĚLE 13.45 hod. NEDACHLEBICE - KVASICE
7. 26. 9. NEDĚLE 13.45 hod. KVASICE - MLADCOVÁ
8.  3. 10. NEDĚLE 13.15 hod. KVASICE - ÚJEZDEC-TĚŠOV
9. 28.10. ČTVRTEK 12.15 hod. POLEŠOVICE - KVASICE
10. 17.10. NEDĚLE 12.45 hod. KVASICE - HLUK
11. 24.10. NEDĚLE 12.15 hod. ZDOUNKY - KVASICE
12. 31.10. SOBOTA 12.15 hod. KVASICE - ŠUMICE
13.  6.11. SOBOTA 11.45 hod. O.N. VES - KVASICE

ŽÁCI KRAJSKÁ SOUTĚŽ skupina B - PODZIM 2004

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

2. 21. 8. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - BOJKOVICE
ml. 10.45 hod.

3. 29. 8. NEDĚLE st. 9.00 hod. J. OTROKOVICE - KVASICE
ml. 10.30 hod. hřiště Erbenova ul.

4.  4. 9. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - STRÁNÍ
ml. 10.45 hod.

5. 11. 9. SOBOTA ml. 13.00 hod. HLUK - KVASICE
st. 14.30 hod hřiště Hluk II

6. 18. 9. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - KUNOVICE
ml. 10.45 hod.

7. 26. 9. NEDĚLE st. 9.00 hod. DOL. NĚMČÍ - KVASICE
ml. 10.45 hod.

1. 28. 9. ÚTERÝ st. 9.00 hod. BÍLOVICE - KVASICE
ml. 10.45 hod.

8.  2.10. SOBOTA st. 9.00 hod. UH. BROD „B“ - KVASICE
ml. 10.45 hod. hřiště Újezdec

9.  9.10. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - FC SLOVÁCKO „C“
ml. 10.45 hod.

10. 16.10. SOBOTA ml. 9.00 hod. KVASICE - UH. OSTROH
st. 10.45 hod.

11. 23.10. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - ZBOROVICE
ml. 10.45 hod.

12. 30.10. SOBOTA st. 13.00 hod. PRAKŠICE - KVASICE
ml. 14.45 hod.

13.  6.11. SOBOTA st. 9.00 hod. KVASICE - O.N. VES
ml. 10.45 hod.

FC KVASICE


